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Žídková Renata

Od: Libor Witassek <libor.witassek@dcvision.cz>
Odesláno: 10. června 2022 8:28
Komu: Müllerová Jana; Běrský Kamil; Brňáková Hana; Burda Alexandr; Čech Jaroslav; 

Halátek Dalibor; Hendrych Igor; Hlaváčová Petra; Juříček Pavel; Klapková Monika; 
Kořízek Pavel; Křupala Radim; Kunze Jan; Lévay Jiří; Mařádek Miroslav; Paláček Petr; 
Pavlíček Petr; Pešát Stanislav; Pobořilová Lucie; Černohorský René; Doupal Romeo; 
Hudec Dalibor; Jedlička Michal; Kokošek Michal; Kořistka Miroslav; Měch Lumír; 
Navrátil Tomáš; Orieščík Petr; Petrželová Radana; Štěpánek Michal; Rafaj Miroslav; 
Ryba Jiří; Sobotka Jindřich; Stanjura Jan; Šatný Martin; Štěrba Jan; Veselý Marek; 
Volný Daniel; Zelinka Jan

Kopie: Elis Tomáš; Kubný Tomáš; Grigarová Lenka; Hlávková Andrea; Konečný Roman; Kůs 
Martin; Vltavská Silvie; Mrákotová Renáta; Žídková Renata

Předmět: 23. zasedání ZMO - 20.06.2022 - Žádost o zařazení bodu jednání

Důležitost: Vysoká

Vážený pane primátore, vážený pane tajemníku, vážené zastupitelky a zastupitelé, 
  
v souladu s ustanovením §94 ods.1 Zákona o obcích žádám o zařazení bodu programu do Zastupitelstva města 
Opavy, které se bude konat dne 20.června 2022 v Opavě, a to jako bod 5 jednání ZMO v následujícím znění: 
  
5. Opatření pro zmírnění dopadů vysoké inflace pro občany města Opavy 
  
Návrh usnesení: 
  
Pro jednání ZMO podávám návrh usnesení týkající se pověření Rady města Opavy (dále jen RMO): 
 

 ZMO pověřuje RMO,  aby  ve  své pravomoci  zajistila  v ve  společnosti Městský  dopravní  podnik Opava  (MDPO)
stanovení a spuštění nových sazeb jízdného MHD pro občany na území města Opavy, bez zbytečného odkladu, a
to:  

o jízdné v MHD ve výši 100 Kč / měsíčně pro občany do 65 let věku, např. formou roční časové jízdenky 
v hodnotě 1.200 Kč včetně DPH, 

o slevovou jízdenku pro důchodce od 65 let věku, a to s jízdným zdarma.  

 Opatření bude platné po dobu 1 roku s možností dalšího prodloužení. 
 
Zdůvodnění: 
 
 Město  Opava má  přihlížet  k potřebám  občanů  a  v současné  době  jsou  občané  vystaveni  velkému  zdražování

energií a rovněž paliv (benzín, nafta) v hodnotách, které již ekonomicky ohrožují většinu obyvatelstva v ČR, místo 
některých zbytných investic či vysloveně ztrátových výdajů města např. vysloveně zahozené desítky mil.Kč do SFC, 
je nyní nutné pomoci občanům města. 

 Město Opava tímto posílí podporu veřejné dopravy, na úkor dopravy individuální motorovými vozidly, tj. podpoří
více ekologický způsob dopravy po městě Opava. 

 Pod  vedením  současného managementu MDPO  dochází  k neustálému  poklesu  počtu  cestujících.  Navrhované 
opatření může přispět ke snížení dopadů tohoto negativního trendu.  

 V roce  2020  dosáhly  časové  jízdenky  MDPO  výnosů  cca  20  mil.Kč,  navrhované  opatření  se  tak  bude
pravděpodobně pohybovat velmi hrubým odhadem někde mezi 12‐18 mil.Kč, což je pro rozpočet města Opavy 
únosný  roční  náklad,  navíc  se  jedná  o  přechodné,  nikoliv  trvalé  opatření.  Přesné  náklady  musí  stanovit
management MDPO a návazně RMO připravit rozpočtové opatření, aby se tento náklad pokryl z rozpočtu města 
Opavy v letech 2022 a 2023.  
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Věřím, že v rámci tohoto bodu i ostatní strany a hnutí mohou přednést další návrhy usnesení na pomoc občanům 
města Opavy v současné tíživé situaci. Samozřejmě beru na vědomí, že Zastupitelstvo města Opavy může svým 
hlasováním tento navržený bod z programu ZMO vyřadit.  
  
Děkuji za případnou podporu a přeji hezký den, 
  
Ing. Libor Witassek 
Zastupitel SMO 
Předseda klubu zastupitelů Změna pro Opavu 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
  

 
 

  

 
   

 
  

 




